
 

Ekonomikos komiteto 2011-09-13 (rytiniame) posėdyje: 

   

1. SVARSTYTA. LR Seimo nario J.Veselkos (2011-09-12) pasiūlymai Geležinkelių transporto 

kodekso 1, 3, 4, 7, 12, 23, 24, 25, 29 ir 33 straipsnių ir priedo pakeitimo, Kodekso papildymo 4(1), 25(1) ir 

33(1) straipsniais ir Kodekso 8 ir 27 straipsnių pripažinimo netekusiais galios įstatymo projektui Nr. XIP-

2913(4). 

Seimo narys Julius Veselka pristatė pirmąjį pasiūlymą ir pabrėžė, kad netikslinga viešąją keleivių vežimo 

geležinkelių transportu paslaugą priskirti išimtinai komerciškai nenaudingų paslaugų kategorijai, nes tokia 

formuluotė turi korupcijos požymių. 

Susisiekimo ministerijos atstovė Lina Jasinskienė nesutiko su J. Veselkos pozicija, argumentuodama, kad 

pateiktas siūlymas nesuderinamas su ES reglamentu, kuris apibrėžia, kas yra komerciškai nenaudinga veikla, 

kokia tvarka ir kokiomis priemonėmis ji kompensuojama ir kt. Pritarus siūlymui būtų iškreiptas ES reglamento 

turinys. 

Seimo narys pristatė pasiūlymą, kurio esmė yra perduoti AB “Lietuvos geležinkeliai“ reguliavimo funkciją 

valstybinio reguliavimo tarnybai, t.y. VKEKK. Dėl pasiūlymo pasisakė D. Budrys, L. Jasinskienė, J. Veselka, K. 

Masiulis. 

Kalbėjo: Dainius Budrys, Julius Veselka, Lina Jasinskienė, Kęstutis Masiulis. 

NUTARTA: 

1. Nepritarti J.Veselkos (2011-09-12) pirmajam pasiūlymui. 

Balsavimo rezultatai: už – 4, prieš – 3, susilaikė – 2. 

2. Nepritarti J.Veselkos (2011-09-12) antrajam pasiūlymui. 

Balsavimo rezultatai: už – 4, prieš – 5 , susilaikė – 0. 

 

2. SVARSTYTA. Viešųjų pirkimų įstatymo 7, 8, 10 straipsnių pakeitimo, 56 straipsnio papildymo ir 

Įstatymo papildymo 8(1) ir 8(2) straipsniais įstatymo projektas Nr. XIP-2891(2). 

Lietuvos Respublikos Prezidentės patarėja Solveiga Cirtautienė pristatė pasiūlymus, kuriais siekiama 

sustiprinti vidaus sandorių ir neskelbiamų derybų kontrolę, suteikiant papildomas funkcijas Viešųjų pirkimų 

tarnybai, skatinti veiksmų, susijusių su viešaisiais pirkimais, viešinimą ir skelbimą, suteikti viešųjų pirkimų 

tarnybai savarankiškos valstybės įstaigos statusą ir keisti šios įstaigos vadovo skyrimo tvarką.  

Ūkio ministras Rimantas Žylius iš esmės pritarė Prezidentės pasiūlymams, pabrėždamas, kad labai svarbus 

įgyvendinimas, todėl Viešųjų pirkimų tarnybai turėtų būti suteiktas Vyriausybės įstaigos statusas, numatant 

specialias teises, užtikrinančias pavestų Viešųjų pirkimų kontrolės funkcijų nepriklausomumą, tačiau 

įgyvendinimo sferoje išlaikant pavaldumą Vyriausybei. 
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Seimo narys Rimantas Sinkevičius iš esmės sutiko su Prezidentės pasiūlymais, bet pabrėžė, kad keliamų 

tikslų neįmanoma pasiekti neapsisprendus dėl dviejų, jo manymu, svarbiausių dalykų, t.y. Viešųjų pirkimų 

tarnybos atskaitingumo ir įstaigos vadovo paskyrimo tvarkos. 

Kalbėjo: Dainius Budrys, Solveiga Cirtautienė, Rimantas Žylius, Julius Veselka, Kęstutis Daukšys, Birutė 

Vėsaitė, Kęstutis Masiulis, Rimantas Sinkevičius, Kazimieras Kuzminskas, Vaidotas Bacevičius, Valdemaras 

Valkiūnas.  

Dėl kvorumo nebuvimo įstatymo projekto svarstymas atidėtas iki kito posėdžio. 

Dėl kvorumo nebuvimo kitų darbotvarkės klausimų (XIP-2892, XIP-2917, XIP-2918, XIP-3234, XIP-3530) 

svarstymas atidėtas iki kito posėdžio. 


